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Velikonoce 

v mateŚsk® 

ġkole 
 
DŊti mateŚsk® ġkoly 

vytvoŚily 

minivelikonoļn² 

vĨstavu 

 

V²ce na str. 5 

 

 

 

Đvodn² slovo 
 
Po zimn² pŚest§vce vyd§v§me prvn² 

zpravodaj roku 2014, ve kter®m se 

V§m snaģ²me poskytnout co nejv²ce 
informac² z dŊn² v obci. 

 

Jako kaģdoroļnŊ i na rok 2014 m§me 

pl§ny, kter® chceme uskuteļnit. 
Veġker® naġe ļinnosti a pr§ce budou 

vych§zet ze schv§len®ho rozpoļtu na 

letoġn² rok, dle kter®ho se budeme 
Ś²dit.  

 

Jak je vġeobecnŊ zn§mo, rozvoj obce 
z§vis² na mnoģstv² finanļn²ch 

prostŚedkŢ, kter® jsou k dispozici. I 

pŚes jejich omezen® mnoģstv² je naġ² 

prioritou d§le obec rozv²jet a 
vylepġovat. M§me v pl§nu usilovat o 

st§tn² dotace, kter® by n§m s t²mto 

pomohly. Na mysli m§m zejm®na 

dokonļen² kanalizace. V²ce o tom 

uvnitŚ Zpravodaje.  
 

Spol®h§m tak®, ģe nav§ģeme na dobr® 

vztahy se vġemi ratenickĨmi spolky, 

kterĨm se snaģ²m vych§zet vstŚ²c a 
vyhovŊt jejich poģadavkŢm a usnadnit 

jim jejich ļinnost. VŊŚ²m, ģe 

ani  letoġn² rok nebude vĨjimkou a 
budeme pokraļovat v dobr® 

spolupr§ci.  

 
PŚeji n§m vġem kr§sn® l®to, dŊtem co 

nejlepġ² vysvŊdļen² a dlouh® 

pr§zdniny, a ve zdrav² si uģijte letn² 

dovolenou a odpoļinek.  
 

Ladislav Kratochv²l, starosta 
  

 

Cyklostezka  
o provozu a ¼drģbŊ cyklostezky 

éstrana 2 

 

 

PovodŔov® ¼pravy 
O stavebn²ch ¼prav§ch, kter® 

pomohou Śeġit pŚ²padn® budouc² 

povodnŊ. 

éstrana 3 

 

 

 

 

 

 

 

Mal® ok®nko do ġkolky 

Jak dŊti v mateŚsk® ġkole proģily 

karneval ļi osazovaly obecn² 

truhl²ky. 

éstrana 5 

 

 

 

 

 

 

 

Zpr§va o rekonstrukci 

mysliveck® chaty 

éstrana 6 

 

 

 

 

 

 

 

ĂRychlĨ stŚ²kaļkyñ 

 

Z bohat®ho ģivota mladĨch hasiļŢ a 

hasiļsk® jednotky. 

éstrany 6 ï 9 
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Cyklostezka ï provoz a ¼drģba 

V noci z 10. na 11. ¼nora n§m nezn§mĨ 

vandal poniļil novŊ vys§zen® stromky 

podle cyklostezky do Peļek. Znehodnotil 

celkem 27 okrasnĨch stromŢ, ļ²mģ 
zpŢsobil ġkodu ve vĨġi 28.100,-Kļ. PŚ²pad 

byl pŚed§n k ġetŚen² Policii ĻR, 

obvodn²mu oddŊlen² Peļky.  Policii se 

vġak nepodaŚilo zjistit skuteļnosti 

opravŔuj²c² zah§jit trestn² st²h§n² a celĨ 

tento pŚ²pad vandalismu byl odloģen. 

 

Na z§kladŊ dohody mezi mŊstem Peļky a 

obc² Ratenice se prov§d² ¼drģba 

cyklostezky a to v zimŊ pomoc² techniky, 

kterou vlastn² Peļeck® sluģby. Je tŚeba 
podotknout, ģe letoġn² zima byla velmi 

m²rn§ a proto za celou dobu jej²ho trv§n² 

bylo provedeno odkl²zen² snŊhu pomoc² 

kart§ļŢ pouze 2x. 

 

Letn² ¼drģbu, tzn. hlavnŊ sek§n² tr§vy 
pod®l cyklostezky, odkl²zen² odpadkŢ a 

zamet§n², si kaģd§ obec prov§d² na sv® 

stranŊ vlastn²mi silami. Vzhledem 

k deġtiv®mu poļas² tr§va roste velice 

rychle, a proto se sek§n² prov§dŊlo jiģ 

nŊkolikr§t. Pracovn²ci tak® okop§vaj² 

okrasn® keŚ²ky pod®l cyklostezky a 

prov§dŊj² mulļov§n², kter® zabr§n² 

prorŢst§n² plevelu. Spolupr§ce s mŊstem 

Peļky je velice dobr§, tak douf§me, ģe 

bude i nad§le. 
Od konce z§stavby od zat§ļky od domu 

ļp. 72 jsme dle pl§nu prodlouģili st§vaj²c² 

veŚejn® osvŊtlen² pod®l hlavn² 

komunikace. Bylo zde instalov§no 5 

novĨch stoģ§rŢ, kter® osvŊtluj² hlavn² 

komunikaci smŊr Peļky aģ k n§jezdu na 
cyklostezku. 

 

Po dohodŊ s mŊstem Peļky bude podobn® 

osvŊtlen² i na peļeck® stranŊ k vy¼stŊn² 

cyklostezky.  

 

Na ģ§dost obce budou na vozovku 

namalov§ny piktogramy zn§zorŔuj²c² 

pohyb cyklistŢ. T²m se zlepġ² jejich 

bezpeļnost. 

 
Ladislav Kratochv²l, starosta

 

 

Đdrģba cyklostezky 
 

Pracovn²ci obecn²ho ¼Śadu pŚi ¼drģbŊ nov® 

cyklostezky z Ratenic do Peļek. 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

___________________________________________________________________________________________________________ 

 

Dostavba kanalizace 

Jak uģ jsem v§s informoval v minul®m 

zpravodaji, obec Ratenice opŊtovnŊ 

ģ§dala o finanļn² podporu na dostavbu 

kanalizace (II. etapa) na Fondu ģivotn²ho 

prostŚed² StŚedoļesk®ho kraje. V mŊs²ci 

dubnu byl zveŚejnŊn seznam vybranĨch 

projektŢ. N§ġ projekt bohuģel mezi nimi 

nen². Je to jiģ pro mŊ nŊkolik§t® zklam§n², 

ale nezbĨv§ neģ neust§le dokola 

pŚipravovat a pod§vat dalġ² ģ§dosti. 

V souļasn® dobŊ se pŚipravuje dalġ² vĨzva 

z Operaļn²ho programu ģivotn²ho 

prostŚed², kde budeme pod§vat dalġ² 

ģ§dost. Tak uvid²me. NezbĨv§ n§m nic 

jin®ho, neģ to zkouġet st§le dokolaé..  

 

Pro Vaġi pŚedstavu:   

 

Na podzim loŔsk®ho roku jsme reagovali 

na vĨzvu StŚedoļesk®ho kraje a podali 

jsme celkem 3 ģ§dosti o finanļn² podporu 

na konkr®tn² projekty. Jednalo se o 

dokonļen² kanalizace (Fond ģivotn²ho 

prostŚed²) viz vĨġe, o rekonstrukci ulice  

U zrcadla ve spodn² ļ§sti obce (Fond 

rozvoje obc² a mŊst) a o opravu vozidla 

SDH Ratenice (Fond hejtmana pro IZS). 

Ani v jednom pŚ²padŊ naġe projekty 

nebyly vybr§ny k podpoŚe, takģe n§m 

nezbĨv§ neģ se podle toho zaŚ²dit a 

spolehnout se sami na sebe a na omezen® 

finanļn² prostŚedky, kter® m§me 

k dispozici. Nicm®nŊ se nevzd§me a 

budeme ģ§dat o dotace d§l. 

 

Ladislav Kratochv²l, starosta
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PovodŔov® ¼pravy 

Ze zkuġenost², kter® jsme z²skali pŚi povodni v ļervnu 2013, pŚi kter® byla ļ§steļnŊ 

zasaģena i naġe obec, jsme zjistili, ģe je nutn® udŊlat nŊkter§ opatŚen² a stavebn² 

¼pravy, kter® zabr§n² ġkod§m zpŢsobenĨm velkou vodou. 

Stalo se, ģe naġe ratenick§ louģe se n§m po 

mnoha des²tk§ch let naplnila tak, ģe hrozilo 

jej² pŚeteļen² a naġi hasiļi museli vodu 

odļerp§vat a hloubit provizorn² struģku, 

kter§ vodu z louģe odvedla. D§vno jsme jiģ 

zapomnŊli na to, ģe kdysi zde byl 

pŚepadovĨ vĨtok, kterĨ ¼stil do pŚ²kopu 

odv§dŊj²c²ho vodu z louģe aģ za ves. Tento 

pŚ²kop byl postupnŊ zasyp§n, aģ ¼plnŊ 
zanikl. Nikdo si nedovedl pŚedstavit, ģe 

jednou louģe mŢģe pŚet®kat. Nyn² jsme 

nechali tento pŚ²kop vybagrovat a znovu 

obnovit, aby v pŚ²padŊ velk® vody plnil 

svoji funkci tak jako dŚ²ve. Mus² se db§t na 

jeho ļiġtŊn², aby se nezanesl.  

 

D§le poļ²t§me s obnoven²m pŚ²kopu podle 

silnice na Vrbovou Lhotu pŚed domy ļp. 

213, 215 a 217, protoģe zde tak® hrozilo, ģe 

pŚet®kaj²c² voda zatop² tyto domy a hasiļi 

zde mŊli plno pr§ce. PŚ²kop byl kdysi 
zatrubnŊn a zasyp§n, ale potrub² nepln² 

svoji funkci, nen² prŢchoz², a tud²ģ voda 

nem§ kudy odt®kat.  

 

Cesta smŊrem k Ădomkuñ v dneġn² dobŊ 

tvoŚ² vlastnŊ malou hr§z, kter§ br§n² 

st®kaj²c² vodŊ z pol² plynule odt®ci na 

spodn² pole k peļeck® silnici. To jsme 

zaģili loni v ļervnu, kdyģ se n§m vodn² 

proud valil do ulice m²sto pŚes cestu. Proto 

zde mus²me hned za posledn²mi domy ļp. 
212 a 205 cestu sn²ģit  aģ na ¼roveŔ pole, 

aby nebr§nila voln®mu odtoku. 

 

Ve spodn² ļ§sti obce u ļp. 72 smŊr Peļky, 

kde je nejniģġ² bod, jsou probl®my pŚi 

pŚ²valovĨch deġt²ch a kapacita deġŠov® 

kanalizace nŊkdy nestaļ² tuto vodu odv§dŊt.  

Zde jsme udŊlali odboļku z posledn²ho 

sbŊrn®ho kan§lu do pŚ²kopu pod®l silnice 

tak, aby pŚebyteļn§ voda mohla odt®kat 

volnŊ do pŚ²kopu. D§le je nutn® zde 

udrģovat kanalizaci v ļistotŊ, aby byla 

zachov§na jej² co nejvŊtġ² prŢchodnost. 

Poļ²t§me tak® s t²m, ģe spr§va silnic vyļist² 
a prohloub² pŚ²kop pod®l silnice, aby byl 

volnĨ odtok vody. 

 

TakovĨch probl®movĨch m²st by se moģn§ 

naġlo jeġtŊ nŊkolik. Nikdo nepamatuje, aby 

VĨrovka pŚetekla tak, aby se n§m dostala aģ 

do vsi. Toto zn§me jen z vypr§vŊn². Naġi 

pŚedkov® o tomto dobŚe vŊdŊli a my po 

letech a loŔskĨch zkuġenostech 

obnovujeme funkci tŊchto opatŚen², kter§ 

zde nebyla jen tak nadarmo. 

 
Obec Ratenice bude ģ§dat o dotaci 

z Operaļn²ho programu ģivotn²ho prostŚed² 

ï omezov§n² rizika povodn², kde chceme 

z²skat prostŚedky na vytvoŚen² varovn®ho 

informaļn²ho syst®mu nov®ho digit§ln²ho 

povodŔov®ho pl§nu a lok§ln²ho varovn®ho 

syst®mu. To bude ve spolupr§c² s obcemi, 

kter® leģ² kolem toku VĨrovky a Beļv§rky. 

Pod®l tŊchto tokŢ budou v r§mci projektu 

instalov§ny sr§ģkomŊry a vodomŊry 

napojen® na komunikaļn² infrastrukturu 
tohoto varovn®ho syst®mu. 

 

Ladislav Kratochv²l, starosta 

_________________________________________________________________________ 

Louģe 

Naġ²m dlouhodobĨm pl§nem je zajistit 

nŊjakĨm zpŢsobem st§lĨ pŚ²tok vody do 
louģe, kterĨ by byl schopen ji nepŚetrģitŊ 

z§sobovat vodou tak, aby hladina vody zde 

byla st§l§ a nŊjak vĨraznŊ nekol²sala. ÌNa 

jaŚe roku 2013 jsme udŊlali nŊkolik 

zkuġebn²ch vrtŢ cca 1m do hloubky na 

obecn²m pozemku pŚed domem ļp.24. 

Celoroļn²m sledov§n²m bylo zjiġtŊno, ģe 

v tomto m²stŊ je pomŊrnŊ vysoko spodn² 

voda a to i pŚi velmi such®m poļas². PŚi 

stavbŊ kanalizace byl zde silnĨ pramen a 

voda se musela odļerp§vat. Podle tohoto 

poznatku jsme se rozhodli, ģe zde nech§me 

vyhloubit ġachtu pŚibliģnŊ 1 ï 1,5 metru 
hlubokou, ze kter® pŚepadovou vĨpust² 

budeme vodu pouġtŊt do louģe. Od toho 

oļek§v§me zajiġtŊn² st§l®ho pŚ²toku. 

Jestliģe se tato vŊc osvŊdļ², poļ²t§ se 

s celkovou opravou vodn² n§drģe, hlavnŊ 

jejich betonovĨch stŊn dokola, aby se dala 

vyuģ²vat napŚ. v zimŊ pro dov§dŊn² dŊt² na 

ledŊ a nehyzdila n§m vesnici jako doposud. 

O vĨsledku se budete moci sami pŚesvŊdļit. 

 

Ladislav Kratochv²l, starosta 

 

 

Na co se  

mŢģeme tŊġit: 
 

 

 

sobota 26. ļervence 2014  

PouŠov§ z§bava pod ġirĨm nebem 

ï poŚ§d§  SDH Ratenice 

 

 

 

nedŊle 27. ļervence 2014 

Vzpom²nkov® setk§n² potomkŢ  

legion§ŚŢ a  obŊt² 1. svŊtov® v§lky  

ï  u pŚ²leģitosti 100. vĨroļ² vzniku 

1. svŊtov® v§lky 

ï poŚ§d§ Ratenick§ vļela 

 

 

 

sobota 6 .z§Ś² 2014 

Podlipansk§ liga Ratenice 
ï poŚ§d§ SDH Ratenice 

 

 

 

z§Ś² 2014 

Slavnostn² odhalen² opraven®ho 

kŚ²ģku u domu 

ï poŚ§d§ Ratenick§ vļela 
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HŚiġtŊ 

Moģn§ jste si nŊkteŚ² vġimli, ģe naġe fotbalov® hŚiġtŊ, na kter®m se jiģ po jeho obnoven² druhĨm rokem opŊt hraje fotbal, 

nem§ dosud dokonļeno oplocen². V letoġn²m roce poļ²t§me s dokonļen²m oplocen². Tak® chceme dokonļit zavlaģovac² 

zaŚ²zen², abychom v pŚ²padŊ such®ho obdob² z tr§vn²ku nemŊli ĂSaharuñ, jak se nŊkdy v minulosti st§valo. 

Jiģ na jaŚe v roce 2013 jsme zde nechali 

vybudovat novou studnu, kter§ bude 

slouģit k zavlaģov§n² hŚiġtŊ. Je 6m 

hlubok§ a v souļasn® dobŊ jsou v n² 3m 

vody. Vedle studnŊ jiģ je ocelov§ n§drģ, 

kterou jsme z²skali z Kometu Peļky. Je to 

n§drģ z hasiļsk®ho auta o objemu 8200 l.  

Tato n§drģ bude slouģit jako z§sobn²k 

vody pro zal®v§n². ZbĨv§ instalovat jedno 
ļerpadlo do studnŊ, kter® bude propojeno 

s n§drģ² a bude ji plnit a druh® 

vysokotlak® ļerpadlo, kter® bude 

napojeno na z§bradl² s vodovodem. 

 

V loŔsk®m roce jsme pŚivedli kabel 

z kabin o d®lce 100m aģ k nov® studni. 

T²mto kabelem budou nap§jena ļerpadla, 

z§suvky, osvŊtlen² atd. 

 

PŚedpokl§d§m, ģe nadġen² a pomoc 

dobrovoln²kŢ z Śad sportovcŢ a hasiļŢ 

n§m umoģn² tento z§mŊr realizovat. Bez 

jejich pomocnĨch rukou to prostŊ 

nezvl§dneme. PŚedem dŊkuji. 

 

Tak® opravy a ¼drģba mal®ho, 

v²ce¼ļelov®ho hŚiġtŊ a dŊtsk®ho hŚiġtŊ 

s hrac²mi prvky je nekoneļnĨ pŚ²bŊh. 

Posledn² kus dr§tŊn®ho zelen®ho plotu po 

jedn® stranŊ v²ce¼ļelov®ho hŚiġtŊ vzal za 
sv®. Byl totiģ zniļen nenechavci, kteŚ² po 

nŊm neust§le ġlapali, lezli, trhali ho, aģ se 

z nŊj postupnŊ stal zmuchlanĨ a seġlapanĨ 

chuchvalec dr§tŢ. Museli jsme ho tedy 

odstranit a m§me jiģ pŚipravenu novou 

silonovou s²Š oranģov® barvy, kterou ho 

nahrad²me. Tato s²Š je trvanlivŊjġ² a 

vydrģ² horġ² zach§zen² neģ pŢvodn² plot. 

Vġude dokola na ostatn²ch stran§ch byla 

tato s²Š zavŊġena jiģ v minulĨch letech. 

Bohuģel ale ani ta nestaļ² odolat pŢsoben² 

nŊkterĨch ĂhodnĨchñ dŊt², kter® zkouġ², 

co s²Š vydrģ². RozŚez§vaj² ji noģem, nebo 

pŚepaluj² zapalovaļem. NŊkolik kr§snĨch 

dŊr tuto s²Š jiģ zdob². Takģe st§le jen 

opravujeme, vymŊŔujeme atd. 

 

ChtŊl bych t²mto poģ§dat V§s, rodiļe, 

kteŚ² chod²te s dŊtmi na hŚiġtŊ, o vŊtġ² 

dohled a pozornost, abychom tak zabr§nili 

pokusŢm o niļen² spoleļn®ho veŚejn®ho 
zaŚ²zen². V souļasn® dobŊ je v opravŊ 

kladka lanovky, kter§ jiģ byla ve ġpatn®m 

stavu a v letn²ch mŊs²c²ch se budou 

vġechny hrac² prvky nat²rat a opravovat. 

Co nezvl§dnou naġi obecn² zamŊstnanci, 

pomŢģe vylepġit pan Josef Mel²ġek, kterĨ 

je spr§vcem a ¼drģb§Śem hŚiġtŊ. 

 

Ladislav Kratochv²l, starosta 

___________________________________________________________________________________________________________ 

 

Oprava silnice 

Jak uģ jsme V§s informovali na ¼Śedn² desce obecn²ho ¼Śadu a na internetovĨch str§nk§ch obce, prob²h§ oprava silnice ve smŊru od 

Cerhenic aģ po Vrbovou Lhotu. Tato oprava si vyģ§dala urļit§ omezen² provozu nebo uzavŚen² prŢjezdnosti nŊkterĨch ļ§st² 

jmenovanĨch obc².  

 

Pr§ce, kter® se nejv²ce dotknou naġ² obce, se budou prov§dŊt v obdob² od 9.6. ï 20.7.2014 (viz webov® str§nky obce). 

 

Ģ§d§me o pochopen² a trpŊlivost, je potŚeba si uvŊdomit, ģe bez uzavŚen² jednotlivĨch ¼sekŢ se opravy nedaj² prov§dŊt.  

 
Ladislav Kratochv²l, starosta 

 

 

 

V²t§n² obļ§nkŢ 
 

Dne 2. bŚezna 2014 probŊhlo v zasedac² 

m²stnosti na obecn²m ¼ŚadŊ letoġn² 

prvn² v²t§n² obļ§nkŢ. PŚiv²tali jsme do 

ģivota 6 novĨch ļlov²ļkŢ. DŊti obdrģely 

malĨ d§rek. O kulturn² program se 

postaraly naġe dŊti z MĠ a VojtŊch 
Hrabal. 

 

L. Kratochv²l 
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Mal® ok®nko do ġkolky 

Nahl®dnŊte s n§mi do m²stn² mateŚsk® ġkoly alespoŔ 

prostŚednictv²m naġich jarn²ch akc²: 

¶ se zimou jsme se rozlouļily jarn²m karnevalem s tombolou na 

t®ma : ĂPovol§n² aneb co dŊlaj² dospŊl§ciñ 

¶ Den ZemŊ jsme oslavily s§zen²m rostlinek u p² Mach§ļkov® do 

obecn²ch truhl²kŢ ï to aby si dŊti v§ģily pŚ²rody a prostŚed² kolem 

sebe, v§ģily si i pr§ce druhĨch a aby se z nich nestaly v budoucnu 

pouze pasivn² rateŔ§ci (ve ġkolce se star§me o ġneļky, ģelvu a 

pŊstujeme na zahr§dce) 

¶ ĻarodŊjnickĨ rej jsme si tak® pŊknŊ uģily, plnily jsme 

spoustu ļ§ry m§ry ¼kolŢ a kdo by n§s tento den navġt²vil ve 

ġkolce, tak by se urļitŊ lekl, jak jsme byly vġichni Ăroztomil²ñ 

v ļarodŊjnickĨch kostĨmech, kter® jako i vġechny dalġ² kr§sn® 

kostĨmy na ġkoln² akce pŚipravuj² dŊtem jejich rodiļe 

¶ pŊknĨ byl sportovn² vĨlet do Tonga v Hradci Kr§lov® 

¶ vesel® hodov§n² na Velikonoce s pŊknou 

minivelikonoļn² vĨstavou v MĠ 

¶ kaģdĨ mŊs²c divad®lka, rŢzn§ ĂtvoŚen²ñ, p®ļe o vlastn² 

zdrav² ï pŚedn§ġka o spr§vn®m ļiġtŊn² zoubkŢ ï ĂZub a 

kazizubñ, nab²dka oļn²ho screeningu 

¶ pro maminky k jejich kvŊtnov®mu sv§tku m§me 

nachystan® d§reļky i pŊkn® vystoupen², letos na t®ma: ĂVaŚily 

myġiļky 

kaġiļkuñ 

¶ tŊġ²me se na oslavy dŊtsk®ho dne ve ġkolce s rodiļi na t®ma: ĂZ poh§dky do 
poh§dkyñ 

¶ kaģdĨ tĨden nyn² jezd²me plavat a celĨ rok se uļ²me anglicky, navġt²v²me 

1.tŚ. ZĠ 

¶ se ġkolkou i s pŚedġkoln²mi kamar§dy se pŚed pr§zdninami v posledn²m 

ļervnov®m Barevn®m tĨdnu pŊknŊ ĂbarevnŊñ rozlouļ²me a sejdeme se zase 

1. z§Ś²éé. 

 

Tak co Ś²k§te, snad si to s n§mi dŊti alespoŔ trochu uģ²vaj²éé 

 

Alena Ļ§slavov§, Śeditelka MĠ 

 

Jak to dopadlo u z§pisu 

Dne  19. 3. 2014 probŊhl v MĠ Ratenice z§pis dŊt² na 

ġkoln² rok 2014/2015. Z§jem o doch§zku sv®ho d²tŊte by 

mŊlo 14 rodiļŢ. Ovġem vyhovŊt vġem bohuģel nen² 

moģn®, m²st je k dispozici pouze 8, protoģe pr§vŊ tolik 

dŊt² odch§z² v z§Ś² do prvn² tŚ²dy.  

 

DŊti budou proto pŚijaty podle ġkolou stanovenĨch krit®ri² 

a pouze do vĨġe kapacity ġkoly, kterou stanovila Krajsk§ 

hygienick§ stanice Kol²n na maxim§lnŊ 25 dŊt² ve tŚ²dŊ a 

nen² moģn® ji pŚekroļit.  
 

Tak snad pŚ²ġtŊé.. 

 

Alena Ļ§slavov§, Śeditelka MĠ 
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Rekonstrukce 

stŚechy chaty MS 

Ratenice Vrbov§ 

Lhota 

Ve dnech 19. a 20. 4. 2014 se uskuteļnila 

rekonstrukce stŚechy na mysliveck® chatŊ 

v Ratenic²ch. 

St§vaj²c² stŚeġn² krytina byla ve velmi 

ġpatn®m stavu. Ļlenov® naġeho sdruģen² 

se seġli v sobotu r§no v 8 hodin. Poļas² 

n§m pŚ§lo a tak jsme zaļali s rozeb²r§n²m 

pŢvodn² stŚeġn² krytiny. Po odkryt² 

stŚechy se odstranilo laŠov§n² a na strop 

chaty byla poloģena vatov§ izolace. Cel§ 
stŚecha se novŊ olaŠovala a poloģila se 

nov§ krytina z plechovĨch ġablon, 

z§roveŔ se opravil i kom²n, kterĨ dostal 

novĨ pl§ġŠ a vrchn² desku. PŚi 

rekonstrukci se nezapomnŊlo ani na nov® 

okapy po obou stran§ch chaty. 

 

T²mto bych chtŊl podŊkovat vġem 

z¼ļastnŊnĨm t®to celov²kendov® brig§dy 

a pŚedevġ²m Obecn²mu ¼Śadu Ratenice, 

bez jehoģ finanļn² podpory by se tato 

akce neuskuteļnila. PevnŊ vŊŚ²m, ģe po 

t®to rekonstrukci bude chata 

Mysliveck®ho sdruģen² v Ratenic²ch 

slouģit po dlouhou dobu nejen n§m 

myslivcŢm, ale i pro kulturn² akce a dalġ² 

spolky. 

 

Jan ĻernĨ, jednatel Mysliveck®ho 

sdruģen²  

___________________________________________________________________________________________________________ 

 

Pozv§n² do knihovny  

M²stn² knihovna v Ratenic²ch nab²z² svĨm ļten§ŚŢm spoustu kr§snĨch a zaj²mavĨch knih jak pro dospŊl®, tak pro dŊti a ml§deģ. V 

loŔsk®m roce obohatila svou nab²dku o 18 novinek. NapŚ. RŢģovĨ hotel, VŊļn§ Ambra, Krypta, Po strniġti bos, DŊdeļku vypr§vŊj. 

D²ky vĨmŊnn®mu kniģn²mu fondu s knihovnou v Kutn® HoŚe se vģdy na 1/2 roku obohat²  vĨbŊr o cca 100 zaj²mavĨch knih pro dŊti i 

dospŊl®. 

 

S dobrou knihou si zpŚ²jemn²me chv²le odpoļinku jak v zimŊ, tak v l®tŊ. PŚijŅte i vy rozġ²Śit Śady naġich ļten§ŚŢ. Jsme tu pro v§s vģdy 

ve stŚedu  a v p§tek odpoledne  od 15. do 17. hod.  

srdeļnŊ V§s zve knihovnice Danuġe Ber§nkov§ 

___________________________________________________________________________________________________________ 

 

Sbor dobrovolnĨch hasiļŢ Ratenice v prvn² polovinŊ roku 

Prvn² pololetka roku 2014 pomalu vrchol². V n§sleduj²c²ch kr§tkĨch ļl§nc²ch se mŢģete doļ²st o ļinnosti naġeho sboru od 

prosince do kvŊtna. 

VĨroļn² valn§ hromada 

Ļlensk§ z§kladna Sboru dobrovolnĨch 

hasiļŢ Ratenice a pozvan² host® se 

8. ¼nora seġli na vĨroļn² valn® hromadŊ, 

aby shrnuli rozs§hlou ļinnost za rok 2013. 

Do roku 2014 vch§z²me s pl§nem nav§zat 

na zabŊhlou s®rii kulturn²ch ļi 

spoleļenskĨch akc², vŊnovat se ml§deģi, 

reprezentovat sbor na z§vodech v 
poģ§rn²m sportu, vypom§hat obecn²mu 

¼Śadu a hlavnŊ v§m obyvatelŢm obce.  

 

SbŊr ģelezn®ho ġrotu 

Vzhledem k tepl®mu poļas² v prvn²ch 

jarn²ch dnech probŊhl letos sbŊr 

ģelezn®ho ġrotu o nŊco dŚ²ve a to jiģ 15. 

bŚezna. Sobota vġak byla studen§ a 

ġkared§. Celkem jsme po obci naplnili 

jednu avii star®ho ģeleza. Za kaģdĨ 

kousek ġrotu dŊkujeme. 
 

 

Tradiļn² hasiļskĨ b§l 

15. ¼nora probŊhl tradiļn² hasiļskĨ b§l. K 

poslechu i tanci perfektnŊ hr§la kapela 

Husbery Band. VyzdobenĨ s§l zaplnilo 

obrovsk® mnoģstv² lid². Naj²t proto voln® 

m²sto u stolu bez pŚedchoz² rezervace byl 

tak velice sloģitĨ ¼kol. Aby si kaģdĨ mohl 

nŊco odn®st domŢ, pŚipravili jsme 

tombolu s 287 cenami. 
pokraļov§n² na dalġ² stranŊ 
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O pŢlnoļn² pŚest§vce se o 9 hlavn² cen 

losovalo. BŊhem losu se vyskytla menġ² 

komplikace, kterou jsme n§slednŊ vyŚeġili - 

jsme pouļeni pro pŚ²ġtŊ. PostupnŊ si tak 
ġŠastlivci odn§ġeli sadu PostŚiģinskĨch 

leģ§kŢ, petanque, soudek Svijany, speci§ln² 

hasiļskĨ dort, wifi router, epil§tor, d§lniļn² 

zn§mku ļi chytrĨ mobiln² telefon. 

 

Letoġn² rok se co do n§vġtŊvnosti zaŚad² 

jako jeden z nej¼spŊġnŊjġ²ch. DŊkujeme, ģe 

jste si pŚiġli zatanļit, zazp²vat, popov²dat ... 

prostŊ se pobavit v kruhu svĨch pŚ§tel. 

T²mto n§m d§v§te najevo svou pŚ²zeŔ. 

Naġlo se vġak i nŊkolik vŊc², na kter® 

opravdu r§di vzpom²nat nebudeme! 
 

Ļ§steļn§ rekonstrukce hasiļsk® 

zbrojnice 

 

KaģdĨ spolek m§ m²t svou klubovnu. U n§s 

to tak bohuģel nebylo. Na ļlensk® schŢze 

jsme se sch§zeli v pohostinstv², mlad² hasiļi 

v zimn²m obdob² v knihovnŊ. Rozhodli 

jsme se to zmŊnit. 

 

Hasiļsk§ zbrojnice m§ 2 m²stnosti, chodbu 
a gar§ģ. Jedna z m²stnost² byla vyuģ²v§na 

obecn²mi pracovn²ky, druh§ slouģila jako 

ġatna pro z§sahovou jednotku. Po dohodŊ s 

obecn²m ¼Śadem se podaŚilo sehnat 

"buŔku", kter§ se um²stila na sbŊrnĨ dvŢr a 

tak bylo vytvoŚeno nov® z§zem² pro tzv. 

rychlou rotu. T²mto jsme mŊli k dispozici 

celou budovu pro sebe. Po rozvaze co a jak 

udŊlat, jsme se pustili do d²la. Drģeli jsme 

se pravidla: "Za m§lo penŊz, hodnŊ 

muziky". 
 

NovŊ uvolnŊn§ menġ² m²stnost byla ve 

zuboģen®m stavu: popraskan§ nebo 

chybŊj²c² om²tka, odpadlĨ s§drokartonovĨ 

strop, zaġl§ malba, podlaha bez pokrĨvky, 

ļ§steļnŊ nefunguj²c² osvŊtlen², z§suvky 

apod. Jelikoģ byla tato m²stnost vyklizen§, 

pŚiġla na Śadu jako prvn². NovŊ se mŊla st§t 

ġatnou pro jednotku. Po opravŊ veġkerĨch 

z§drhelŢ a vĨmalbŊ jsme na podlahu 

um²stili z§tŊģovĨ koberec a nastŊhovali za 

velice vĨhodnĨch podm²nek z²skan® jinak 
na vĨhoz urļen® perfektn² skŚ²Ŕky. Jelikoģ 

by se n§m do maliļk® m²stnosti v pŢvodn² 

podobŊ neveġly, museli jsme je rozpŢlit. Ze 

zbytkŢ jsme n§slednŊ vytvoŚili police a 

skŚ²Ŕ s reg§ly. Po doladŊn² veġkerĨch 

detailŢ doġlo na pŚesun vĨstroje muģstva z 

pŢvodn² ġatny. Aby se m²stnost troġku 

rozveselila, namalovala n§m "akademick§ 

mal²Śka" na zeŅ naġi cisternu. 

 
Ze druh® vŊtġ² m²stnosti jsme zaļali 

budovat klubovnu. OpŊt bylo nutn® opravit 

odfouklou om²tku, vymalovat, vymŊnit 

z§Śivky, d§t dohromady elektŚinu. PŢvodn² 

palubkov® obloģen² jsme vylepġili pŚ²rodn² 

polic² na poh§ry. Koberec nebylo nutn® 

mŊnit, staļilo jej vyļistit speci§ln²m 

vysavaļem. Namontovali jsme reg§lovou 

skŚ²Ŕ a police ze zbytkŢ rozpŢlenĨch 

ġatn²ch skŚ²nŊk. Aby bylo u ļeho debatovat, 

podaŚilo se n§m vyrobit par§dn² dŚevŊn® 

stoly. Ty vznikly z kusu kmene stromu, 
kterĨ poskytl a na prkna naŚezal p. Klouda. 

N§sledovalo ohoblov§n² v m²stn² truhl§rnŊ. 

Pak uģ staļilo jen vġe rozvrhnout a 

seġroubovat. Co dodat... Stoly jako v²no 

byly bŊhem 2 dnŢ na svŊtŊ. Starġ² ģidle n§m 

poskytl p. Kratochv²l z pohostinstv². 

 

Aļ se n§m moc nechtŊlo, prohodili jsme 

mezi sebou i tŊģk§ akumulaļn² kamna. 

Menġ² pŚiġly do menġ² m²stnosti a vŊtġ² do 

vŊtġ². 
 

I na chodbu doġlo. Zde staļilo opravit 

veġker® praskliny a vymalovat. Z OSB 

desek jsme vyrobili do ļela velkou polici, 

kter§ byla ihned zaplnŊna krabicemi, kter® 

do teŅ nebyly kam d§t. 

 

Po v²ce jak 2 mŊs²ļn²m marat·nu t®mŊŚ 

kaģdodenn² pr§ce, jsme se mohli popl§cat 

po ramenou, protoģe jsme bŊhem 352 

brig§dn²ch hodin odvedli poŚ§dnĨ kus 
pr§ce. Novou hasiļ§rnu jsme sice 

nepostavili, ale i tak se zde budeme r§di 

sch§zet. 

 

D²ky vġem, kteŚ² pŚiġli pomoci nebo se 

jinak zaslouģili o realizaci tohoto d²la

.  
 

  

  

 

 

 

 

  

 

Stalo se  

v Ratenic²ch 

pŚed 
 

 

é600 lety (1414) 
 

v ratenick® tvrzi zemŚel vladyka 

Zdenek Stillfried (von Rattonitz) ï 

zŢst§v§ po nŊm vdova DŢbrava, 

kter§ obhospodaŚuje usedlost a 

obec 

 

é300 lety (1714) 
 

byla uvedena prvn²  zm²nka o 

existenci ratenick® z§duġn² stodoly 

 

é200 lety (1814) 
 

vyhoŚelo 14 staven², povŊtġinou 

tŊch, kter® byly obnoveny po 

nejvŊtġ²m poģ§ru Ratenic v roce 

1811 

 

é100 lety (1914) 
 

zapoļala SvŊtov§ v§lka (pozdŊji 

nazvan§ 1. svŊtov§ v§lka).  

 

Z Ratenic bylo odvedeno kolem 200 
muģŢ, z nichģ v²ce neģ dvŊ des²tky 

ve v§lce poloģili ģivot. 

 

Obecn² dŢm (nyn² hasiļsk§ 

zbrojnice) byl pŚemŊnŊn na 

izolaļn² m²stnost se ļtyŚmi 

postelemi pro pŚ²pad epidemie. 

 

 

Zpracoval: LudŊk Kudl§ļek 
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ĻarodŊjnice 

 

Po roce jsme se opŊt 30. dubna seġli 

s malĨmi i vŊtġ²mi ļarodŊji na tradiļn²m 

p§len² ļarodŊjnic. Na ļarodŊje ļekaly 
ļtyŚi nelehk® ¼koly ï chŢze 

v sedmim²lovĨch bot§ch, koļiļ² z§vody, 

hod ohnivou koul² a m²ch§n² kouzeln®ho 

lektvaru. Za splnŊn® ¼koly si ļarodŊjov® 

vyslouģili ģab² stehĨnko a bezednĨ 

lektvar. I tentokr§te byla vyhl§ġena 

soutŊģ, letos o ĂORIGOHAVŉşñ ï tedy o 

nejorigin§lnŊjġ² ļarodŊjn® zv²Śe. Na z§vŊr 

cel®ho podveļera se pŚeci jen naġla jedna 

dobrovolnice, ochotna se nechat pro 

potŊchu vġech pŚihl²ģej²c²ch up§lit. Byla 

asi tak dva a pŢl metru vysok§, ġt²hl® 
postavy, vyroben§ z r§kosu. Velk® d²ky 

tak patŚ² jej²mu stvoŚiteli a vġem, kteŚ² n§s 

v tento den pŚiġli podpoŚit. 

 

 
 

Jednotka 

 

Ani jednotka nezah§l². Ļlenov® proġli od 

zaļ§tku roku pravidelnĨm ġkolen²m 

velitelskĨm, strojnickĨm, spojaŚskĨm ļi 

pilaŚskĨm. D²ky odmŊnŊ, kterou jsme 

dostali za z§sah pŚi povodn²ch, bylo 

moģn® zakoupit dalġ² potŚebn® vybaven². 

 

Poģ§r dŚeva - 25. 12. 2013, Vrbov§ 

Lhota 
 

Jednotka vyj²ģdŊla na 1. sv§tek v§noļn² 

na poģ§r nahromadŊn®ho dŚeva v lese u 

Vrbov® Lhoty. Po pŚ²jezdu na m²sto 

ud§losti bylo prŢzkumem zjiġtŊno, ģe se 

jedn§ o poģ§r dŚeva, kter® bylo na 

hromad§ch um²stŊno na kraji lesa. Na 

m²stŊ jiģ zasahovala JSDH Peļky. 
PostupnŊ doj²ģdŊly i dalġ² jednotky: HZS 

StŚedoļesk®ho kraje (stanice Kol²n, 

PodŊbrady a Nymburk). Za pomoc² C 

proudŢ bylo zabr§nŊno rozġ²Śen² ohnŊ do 

lesa. N§slednŊ doch§zelo k rozhrab§v§n² a 

dohaġov§n². U 2. rybn²ka bylo zŚ²zeno 

ļerpac² stanoviġtŊ pro kyvadlovou 

dopravu vody. Pr§ci usnadnil i nakladaļ, 

kterĨ byl zajiġtŊn starostou Vrbov® Lhoty. 

PravdŊpodobnou pŚ²ļinou poģ§ru bylo 

¼mysln® zap§len². 

 

 
 

PŚetopenĨ kotel - 18. 1. 2014, Ratenice 

 

Po pŚ²jezdu na m²sto ud§losti bylo 

prŢzkumem zjiġtŊno, ģe se jedn§ 

pŚetopenĨ kotel. Bylo provedeno zasyp§n² 
t®mŊŚ vyhoŚel®ho kotle p²skem, kterĨ 

poskytl obyvatel domu. N§sledovalo 

vybr§n² kotle. D§le byl povolen redukļn² 

ventil, aby tlak z kotle mohl rychleji 

uniknout. Objekt byl pŚed§n velitelem 

z§sahu obyvateli domu. Byl pouļen o 

dalġ²m provozu kotle. Na m²stŊ 

zasahovala i jednotka HZS StŚedoļesk®ho 

kraje, stanice Kol²n. PravdŊpodobnou 

pŚ²ļinou pŚetopen² byla porucha ļerpadla 

ohŚ§t® vody. 

 

Peļeck§ des²tka ï 8. 3. 2014 

 

Dne 8. bŚezna asistovala jednotka pŚi 

bŊģeck®m z§vodŊ Peļeck§ des²tka. 
Đkolem jednotky bylo uzavŚen² 

kŚiģovatek v obci, odkl§nŊt vozidla a 

umoģnit tak bezpeļnĨ prŢbŊh dvan§cti 

stŢm z§vodn²kŢm. D²ky tomu nedoġlo na 

10km dlouh® trase (Peļky - Ratenice - 

Cerhenice a zpŊt) k ģ§dn® kolizi bŊģce s 

automobilem. 

. 

Poģ§rn² sport - druģstvo muģŢ 

 

Letoġn² rok jsme se rozhodli vŊnovat 

pŚ²pravŊ na sez·nu o nŊco dŢkladnŊji. V 
zimn²m obdob² jsme tak chodili tr®novat 

na s§l m²stn²ho pohostinstv², s teplĨm 

poļas²m jsme se pŚesunuli na hŚiġtŊ. Pro 

smŊrodatnŊjġ² urļov§n² ļasŢ jsme se 

rozhodli pŚes zimu sestrojit vlastn² 

elektronickou ļasom²ru a terļe, coģ 

napomŢģe k re§lnŊjġ²mu n§cviku cel®ho 

poģ§rn²ho ¼toku. 

 

I letos jsme se pŚihl§sili do Podlipansk® 

ligy. Do dneġn²ho dne probŊhla 2 kola. A 
to 3. 5. v Horn²ch Krutech, kde jsme d²ky 

chyb§m obsadili aģ 10. m²sto a 10. 5. ve 

Kġel²ch, kde jsme se um²stili na 6. pozici. 

Bohuģel se st§le potĨk§me s nedostatkem 

bŊģcŢ v naġem tĨmu. Nen² z§vod, kde by 

jsme si nŊkoho nepŢjļili, coģ m§ n§slednŊ 

vliv i na pŚedveden® vĨkony.  

 

Kdo m§ rychl® nohy a chuŠ vyzkouġet 

tento druh sportu, je v²t§n. Nab²z²me 

kvalitn² z§zem², spr§vnou partu lid² a 

pŚedpoklady pro z²sk§n² cennĨch kovŢ. 

 

 

 

 

 

 

 


